
 

SKOLEBESTYRELSEN 

       SNEJBJERG SKOLE 

Onsdag den 20.09.23 

STED: Mødelokale ved administrationen TID: 18.00 -20.30 

Fmd. initialer:  

Til stede: 

Niels Røjkjær Dalmose (ND), Liselotte K 

Heller (LH), Henrik Overgaard Juhl (HJ), 

Birgit Torbøl Beenfeldt (BB), Carsten 

Keller Hansen (CH), Marlene Damgaard 

(MD), Monika Bukhave Fruergaard (MF), 

Henrik Kokholm (HK), Vibeke Buskbjerg 

(VB), Brian Rasmussen (BR), Lillian 

Krarup (LI), Mads Medom Madsen (MA) 

Elevrådet:  

 

Afbud: Vibeke Buskbjerg (lejrskole), 

elevrådet 

 

Fraværende:  

 

 

 



1. Temadrøftelse (45 min) 

 

Hvordan arbejder vi med inklusion og 

trivsel på Snejbjerg Skole? 

Herunder samarbejdsmøder. 

Spørgsmål til lærerteams. 

National trivselsmåling Snejbjerg Skole 

orientering. 

 

Bilag: 

Svar fra lærerteams. 

 

 

Brian fortalte om forskellige indsatser ift. inklusion og trivsel på 

Snejbjerg Skole, individuelt, i klassefællesskabet, på skoleplan. 

Holddeling og tolærertimer. 

Kompetenceudvikling af personalet, autismekursus, Behind 

Behavior, specialpædagogik. 

Fokus på overgangen fra børnehave til skole og SFO samt 

overlevering ved de skift, der er undervejs.  

Kort gennemgang af samarbejdsmodellen og samarbejdet med 

pædagogisk vejleder, skolepsykolog, socialrådgiver.  

 

Emner til drøftelse ud fra lærernes beskrivelser: 

Pladsmangel i undervisningssammenhæng, til holddeling, 

arbejde i små grupper, Rammerne begrænser, det er svært at 

deles om lokalerne. 

Hvordan kan SB understøtte skolen ift. forældrenes medansvar 

ind i skolen ift. skoleparathed, trivselsproblematikker. 

Kommunikation omkring det vigtige samarbejde. 

Positive overfor de ekstra hænder i tolærertimer og holddeling. 

 

Fysiske rammer, opførsel, ekstra hænder er de tre ting, der 

stikker i øjnene.  

 

Hallen deler vi i skoletiden med fx seniorsport, Engbjergskolen, 

tennis.  

Udskolingen nævner frikvarterer, mangler steder at ’hænge ud’. 

Drøftelse af mulighed for klassens tid som fast tid i skemaet, 

evt. omdøbt til trivselstid.  

 

Skolebestyrelsens tilbagemelding til lærerne ud fra 

besvarelserne: Henrik laver et udkast, der rundsendes. 

 

Drøftelse af henvendelse fra skolebestyrelsen til Børne-

Familieudvalget. 

 

Trivselsmålingen skydes til et senere møde. 

 

2. Elevrådet. (5min) 

 

Nyt fra elevrådet. 

 

 

 

Der er valgt formand og næstformand og der var kampvalg. 

Eleverne har gennemført sommerhyggedagen, som gik rigtig 

fint.  

Til elevrådets første møde var der mange gode ideer på 

dagsordenen.  

Skolebestyrelsen glæder sig til at møde formand og 

næstformand og er i kontakt med dem ift. næste møde. 

 



3. Principper. (10 min) 

 

Princippet om kommunikation om 

skolebestyrelsens virke, drøftes, revideres 

og besluttes. 

Princip omkring cykling drøftes, revideres 

og besluttes 

 

Bilag: 

Principper 

 

Princip om cykling skal sættes ind i det nye format for 

principper.  

Princippet skal ændres til princip for cykling i skole og SFO og 

tages med på næste møde. 

Gul vest ændres til refleksvest. 

Obs på scooter og el-løbehjul.  

Afsnittet med anbefalinger er dækket af skolens trafikpolitik. 

 

Princip om kommunikation om Skolebestyrelsens virke. 

Tilretning: 

Kommunikation gennem indlæg i skoleledelsens nyhedsbreve, 

bla, information om skolebestyrelsens arbejde. 

Tre første linjer i afsnitter Forældremøder skal slettes. 

Besøg på klassernes forældremøder – her tages årsberetningen 

med. 

Princippet afventer tilbagemeldingen fra forældrerådene. 

 

Pause 10 min  

4. Budget (20 min). 

 

Høringsskrivelse budget 2024. 

Budget 2023 Snejbjerg Skole og SFO. 

 

Bilag:  

Budgetudskrifter Snejbjerg Skole og SFO 

 

Snejbjerg Skole fremsendte høringsskrivelse til budget 2024. 

Der er efterfølgende indgået budgetforlig under overskriften 

’Velfærd i centrum’ hvor blandt andet skoleområdet de 

kommende fire år tilføres flere midler. 

 

Budgetudskrifter for Snejbjerg Skole og SFO er rundsendt.  

SFO’en forventes at komme ud med et plus på omkring 100-

150.000 kr. Det skyldes en gl. overførsel på 260.000 fra 

tidligere år. 

Skoledelen forventes at komme ud med et minus på omkring 

1.million kr. Det svarer til ca 5% af budgettet. De 500.000 kr. af 

disse er overført som minus fra sidste skoleår.  Derudover 

handler det om de mange sygemeldinger, der var sidste skoleår 

og inklusionselever, der har været ’mandsopdækket’. 

En fratrædelsesgodtgørelse til en tjenestemandsansat lærer har 

også været en stor udskrivning. 

Der er færre inklusionsmidler end tidligere og vi har først fra 

august ændret praksis. 

 

Drøftelse af om skolebestyrelsen skal i gang med at søge 

fondsmidler eller sponsorater.  

 

5. Skoleudviklingssamtale 23-24 (15 

min). 

 

Orientering og drøftelse. 

 

 

Bilag:  

Se referat fra seneste 

skoleudviklingssamtale på skolens 

hjemmeside under menupunktet ”Om 

skolen” 

 

Udskydes til næste møde. 



6. Opfølgning på deltagelse i 

forældremøderne (15 min). 

 

Er der noget fra forældremøderne, der skal 

tages op på et kommende 

skolebestyrelsesmøde? 

 

Indskoling: Der var ikke det store fra indskolingen. I 3. årgang 

blev digital dannelse drøftet, fokus på tidligere indsats. 

 

Mellemtrin: I 6. årgang blev mobilpolitikken rost. I klassen blev 

den digitalt dannelse drøftet, fx hvordan man behandler 

hinanden på de digitale medier. Ønske om at dette punkt blev 

drøftet i overgangen. Vi tager det med til det fælles møde med 

Engbjergskolen. 

 

Udskoling: Ros for sheltertur i 7. årgang. 

I 8. årgang stor opbakning til mobilpolitikken.  

Fælles konsensus bland forældrene omkring alkohol. 

 

Forespørgsel - drøftelse af kiss-and-ride og evt. flytning af 

denne. Denne blev ikke flyttet pga. det ville inddrage 

boldbanerne. Birgit giver en tilbagemelding på denne. 

 

7. Referat, opfølgning fra sidste møde, 

siden sidst, orientering og meddelelser. 

(15 min) 

 

- Fra samrådet (Monika). 

- Forældrehenvendelse (Monika). 

- Barselsvikariater to stk. 

- SFO, herunder fysiske rammer for SFO, 

miniklub og klub. 

- Oversigt SB-møder med emner 

 

Bilag:  

Oversigt SB-møder med emner 

 

Samrådet – økonomi blev drøftet. Oplæg om og drøftelse af 

samarbejdsmodellen. Samrådets time – udarbejdelse af 

høringssvar blev drøftet. 

 

Forældrehenvendelse fra 3. årgang omkring barselsvikar. 

 

Der er to barselsvikariater slået op lige nu. Der er pt god gang i 

ansøgningsfeltet til begge vikariater. 

Der er pt en sygemeldt lærer, hvor der er lavet en god 

vikarløsning. 

Der er lavet en oversigt over SB-møder med emner.  

Har man input til dagsordenen, skal punkter sendes til Monika 

senest en uge før. 

 

SFO 

Der er en forespørgsel fra SFO, om en julehyggedag skal 

gentages. Tilbagemeldingen er, at det var kaotisk sidste år og 

det er bedre med julehygge i klub og miniklub. I stedet 

overvejes det at indføre forældrekaffe. Måske et tidspunkt, hvor 

man kunne være udendørs i stedet. 

 

Der bruges enorme ressourcer på at sende børn hjem, tage 

telefoner. Der kigges i øjeblikket til andre SFO’er (Engbjerg og 

Stjernen), hvor man er stoppet med at sende børn hjem på 

bestemte tidspunkter, i stedet skal børnene selv holde øje med 

tiden. 

SFO sender en opfordring ud og en gentagelse, hvor vi 

appellerer til at man henter sit barn, hvis det er uden for de 

tidspunkter. 

 



8. Eventuelt. (5 min) 

 

Skolebestyrelsens mødekalender skal ligge på hjemmesiden. 

Årshjulet skal på hjemmesiden.  

 

Forespørgsel omkring oplevelse af meget skærm i SFO om 

morgenen. 

Ønske om brug af hallen i SFO om morgenen. 

Dette drøftes på et senere møde. 

 

Tour de Bestyrelse 30/10 – husk tilmelding via link. 

 

9. Næste møde. 

 

Torsdag d. 26. oktober 2023 kl. 18.00-20.00. 

Fælles møde med Engbjergskolens skolebestyrelse 

 

 


